
Poročilo o tekočem delu Gospodarske zbornice Slovenije

19. april– 12. junij 2013

Poročilo o tekočem delu  
Gospodarske zbornice Slovenije

•	 	30.5.:	Podelitev	priznanj	najboljšim	gorenjskim	 inovatorjem	za	
leto	2012

•	 	3.6.:	Podelitev	priznanj	najboljšim	inovacijam	regije	Posavje	za	
leto	2012

•	 	6.6.:	Podelitev	nagrad	za	inovacije	GZDBK	za	leto	2012

•	 	7.6.:	Podelitev	priznanj	najboljšim	inovacijam	koroške	regije	za	
leto	2012

•	 	11.6.:	Podelitev	priznanj	najboljšim	inovacijam	celjske	regije	za	
leto	2012

Novi produkti

•	 	Posodobljena	obdelava	finančnih	Kazalnikov poslovanja gospo-
darstva,	ki	omogoča	bistveno	hitrejše	analize	in	primerjave	sta-
nja	ter	trendov	izbranih	agregatov	dejavnosti,	regij,	itd.

•	 	Nova	publikacija	GZS	-	Vodnik po novem Zakonu o delovnih raz-
merjih – priročnik za prakso	

•	 	Nov	elektronski	bilten	– Zakonodajni kompas,	ki	pokriva	podro-
čje	politik	in	zakonodaje,	s	poudarkom	na	dosežkih,	stališčih	in	
komentarjih	GZS,	Agendi	46+	ter	na	informaciji	o	prejeti	zakono-
daji	ter	zakonodaji	v	pripravi.		

Pomembnejši sestanki vodstva GZS

•	  Operativni sestanki z ministrstvi nove	 vlade	 na	 temo	 Agende	
46+:	v	novem	mandatu	smo	se	že	sestali	z	ministrom	za	finance	
dr.	 Urošem	 Čuferjem,	 ministrom	za	 pravosodje	 dr.	Senkom	 Pli-
čaničem,	ministrico	za	delo,	družino,	socialne	zadeve	 in	enake	
možnosti	dr.	Anjo	Kopač	Mrak,	ministrom	za	kmetijstvo	in	okolje	
mag.	Dejanom	Židanom	 in	z	državno	sekretarko	ministrstva	za	
zdravje,	ministrom	za	notranje	zadeve	 in	 javno	upravo	dr.	Gre-
gorjem	Virantom,	ministrom	za	infrastrukturo	in	prostor	Samom	
Omerzelom;	 večkrat	 tudi	 z	 ministrom	 za	 gospodarski	 razvoj	 in	
tehnologijo	mag.	Stankom	Stepišnikom.

•	

Volitve predsednika GZS:	Člani	Skupščine	GZS	so	na	seji	23.	maja	
s	65	od	71	glasov	za	predsednika	GZS	za	naslednje	mandatno	ob-
dobje	izvolili	mag.	Sama	Hribarja	Miliča.

Reorganizacija GZS:	 Razprava	 v	 okviru	 delovne	 skupine	 za	 reor-
ganizacijo	 GZS	 poteka	 o	 enotnem	 modelu	 GZS,	 ki	 bi	 predvideval	
enotno	članstvo	podjetja	v	zbornici,	tako	v	skupnih	nalogah,	v	re-
gionalni/območni	zbornici	in	združenju/zbornici	dejavnosti.	Na	tej	
osnovi	se	pripravlja	nabor	storitev,	ki	bi	jih	dobil	vsak	član	GZS	ne	
glede	na	to,	v	katerih	enotah	je	včlanjen	ter	metodologija	članarine	
za	vse	tri	organizacijske	dele.

Proces	dogovarjanja	o razdelitvi premoženja GZS/1:	na	podlagi	ar-
bitražnega	sporazuma	med	GZS	in	TZS	se	je	v	februarju	2013	pričel	
arbitražni	postopek	za	dokončno	razdelitev	premoženja	nekdanje	
GZS.	Postopek	poteka	v	konstruktivnem	ozračju.

GZS	je	v	tem	času	objavila	naslednje	komentarje:

•	 3.6.:	Poziv	živilskim	trgovcem:	kdor	lokalnemu	dobavitelju	jamo	
koplje,	lahko	sam	vanjo	pade

•	 31.5.:	Krčenje	BDP	bo	v	2013	očitno	globlje	od	uradnih	napovedi	

•	 31.5.:	Poziv	vladi:	Za	razvoj,	ne	za	zastoj!		

•	 30.5.:	Padec	konkurenčnosti:	nov	opomin	in	spodbuda	vladi

Strateška vprašanja in stališča

•	 29.5.:	 Priporočila	 EK	 potrjujejo	 pravilnost	 zahtev	 gospodarstva	
iz	Agende	46+

•	 24.5.:	ZA	fiskalno	pravilo	v	ustavi	in	razdolžitev	podjetij

•	 23.5.:	Ali		zdravstvo	res	potrebuje	več	denarja?

•	 13.5.:	Kdo	sploh	še	jamči	za	racionalno	porabo	davkoplačeval-
skega	denarja	v	zdravstvu?

•	 10.5.:	V	fatamorgano	programov	ujeta	Slovenija

•	 8.5.	Prvo	mesto	na	korupcijski	lestvici	ogledalo	pravni	državi

•	 7.5.:	Z	višjimi	davki	ne	bomo	odplačali	posojil

•	 6.5.:	Zahteva	gospodarstva	pred	slovenskim	Dnevom	D

•	 29.4.:	ZA	reformni	program,	ki	bo	držal	vodo

•	 26.4.:	S	kriznim	davkom	v	še	večjo	krizo

•	 26.4.:	NRP	2013-14:	ZA	reforme,	PROTI	luknjastemu	sodu

•	 24.4.:	ZA	reševanje	podjetij,	a	strokovno	in	transparentno

•	 19.4.:	ZA	ohranitev	zdravih	jeder	in	večjo	moč	upnikov

in	naslednje	izjave za javnost,	vezane	na	ključne	politike	in	zako-
nodajo:

•	 10.5.:	 Komentar	 ZGIGM	 na	 informacije	 o	 oživitvi	 gradbenega	
podjetja	Primorje:	Primorja	ni	mogoče	oživiti,	rešiti	je	nujno	pre-
ostale,	sposobne	rasti

•	 30.4.:	Poziv	poslancem:	Ne	ovirajte	postopka	sprejema	novele	
ZFPPIPP

•	 25.4.:	Prenovljena	Agenda	46+	pri	predsednici	vlade	in	ministrih

•	 23.4.:	Kaj	nagrajenci	GZS	pričakujejo	od	nacionalnega	reformne-
ga	paketa?

Seje strateških svetov GZS:

•	 	Strateški	svet	za	podjetništvo	je	21.	maja	razpravljal	o	pripravi	na	
junijski	vrh	malega	gospodarstva. Vpliv na zakonodajo, strategije in programe

GZS	je	v	tem	obdobju	resornim	ministrstvom	predlagala	konkretne	
ukrepe	 in	poslala	komentarje	na	odzive	ministrstev.	Agenda	46+	
čaka	na	obravnavo	na	Vladi	RS.

Agenda 46+ in Agenda malega gospodarstva AMG
S	 prenovljeno	 Agendo	 46+,	 seznamom	 predlogov	 kratkoročnih	
ukrepov	za	izhod	Slovenije	iz	krize,	so	bili	na	sestankih	z	vodstvom	
GZS	 seznanjeni	 vsi	 pristojni	 ministri,	 razen	 ministrov	 za	 izobra-
ževanje,	 znanost	 in	 šolstvo	 ter	za	zunanje	zadeve,	 s	 katerima	 se	
sestanemo	prihodnji	 teden.	Kot	 je	znano,	 je	zdaj	na	seznamu	63	
ukrepov.	
Vlada	bo	predvidoma	do	konca	junija	naše	predloge	vključila	v	svoj	
normativni	 program,	 spremljala	 njihovo	 obravnavo	 in	 rešitve	 na	
svojih	rednih	sejah,	obenem	pa	se	bo	začela	koordinirana	obrav-
nava	predlogov,	organizirana	iz	kabineta	PV.
Več	kot	polovica	ukrepov	iz	novembrske	Agende	46+	je	ta	hip	na	
različnih	ravneh	vladne	obravnave.	
Za	 2.	Vrh	 malega	 gospodarstva	 pripravljamo	 AgendoMG,	 v	 kateri	
bomo	zbrali	največ	30	prioritetnih	predlog	ukrepov,	posebej	in	iz-
ključno	za	preboj	malega	gospodarstva	 (mikro	 in	malih	podjetij).	
Tudi	AgendoMG	bomo	na	enak	način	posredovali	Vladi	RS.

Potrditev insolvenčne zakonodaje
Največji	 dosežek	 je	 potrditev	 nove	 insolvenčne	 zakonodaje.	 Gre	
za	Zakon	o	spremembah	in	dopolnitvah	Zakona	o	 finančnem	po-
slovanju,	postopkih	zaradi	insolventnosti	in	prisilnem	prenehanju.	
Nekateri	naši	potrjeni	predlogi:
•	 	nov	sistem	prodaje	premičnin	v	insolvenčnem	postopku,	

•	 	možnost	oprostitve	plačila	sodnih	 taks	za	uveljavljanje	odško-
dninske	 odgovornosti	 poslovodstva	 v	 primeru	 kršitve	 pravil	 fi-
nančnega	poslovanja,	

•	 	izboljšanje	predlaganega	postopka	poenostavljene	prisilne	po-
ravnave,		

•	 	dodatno	opredelitev	nove	domneve	insolventnosti,	
•	 	povečanje	pristojnosti	upniškega	odbora,	
•	 	povečanje	nadzora	nad	delom	upraviteljev.	
Z	MP	smo	sproti	usklajevali	predloge,	s	katerimi	smo	zadovoljni,	
zato	smo	podprli	novelo	 insolvenčne	zakonodaje,	ki	 je	bila	spre-
jeta	23.5.2013.	
Sodelujemo	tudi	v	delovni	skupini	MP	za	iskanje	sistemske	rešitve	
za	prezadolžena	podjetja	 in	opredelitev	pravil	 izvensodne	porav-
nave	v	primeru	insolventnosti.

Zdravstvo
Odločno	nasprotujemo	predlogu	ministra	za	zdravje	o	večjih	prili-
vih	v	zdravstveno	blagajno,	saj	ta	blagajna	ni	delila	usode	drugih	
podsistemov	v	času	krize	od	leta	2008	naprej.	Kumulativno	so	se	
prihodki	blagajne	nominalno	celo	zviševali.	Soglašamo	s	širitvijo	
prispevnih	osnov,	ne	samo	na	kategorije	delavcev,	ki	jih	predlaga	
ministrstvo,	ampak	na	vse	prihodke	z	dela,	vključno	s	pokojninami,	
nikakor	pa	ne	na	najemnine	in	dividende.	Obenem	v	primeru	širitve	
prispevnih	osnov	zahtevamo	nižje	obremenitve	plač	s	prispevki	za	
zdravstveno	zavarovanje.
Predlog	 zakona	 o	 spremembah	 in	 dopolnitvah	 Zakona	 o	 izvršbi	
in	 zavarovanju:	 Predlagali	 smo	 nov	 sistem	 prodaje	 nepremičnin	
v	izvršilnem	postopku	(velja	tudi	za	insolvenčne),	predlagali	smo	
jasnejši	zapis	trenutka	začetka	trimesečnega	instrukcijskega	roka,	
predlagali	 smo	 jasne	 definicije	 nekaterih	 pojmov	 (stalni	 denarni	
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Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah 
Energetskega zakona
Predlagali	 smo,	 da	 se	 z	 zakonom	 določi	 ureditev	 pravne	 narave	
kotlovnic,	 ki	 so	v	 skupni	 lasti	 etažnih	 lastnikov	večstanovanjskih	
stavb	in	s	katerimi	upravniki	zgolj	upravljajo,	vendar	ne	opravljajo	
tržne	dejavnosti,	niti	ne	dobavljajo	toplote	kot	izbirne	lokalne	GJS.	
Podredno	 smo	 predlagali,	 da	 ministrstvo	 izda	 pojasnilo	 določbe	
33.	člena	EZ,	s	katero	bi	razjasnili	težave	v	praksi	tako,	da	bi	izvzeli	
vse	tiste	skupne	dele	(kotlovnice),	ki	imajo	poseben	pravni	status	
v	skladu	SZ-1.

Trošarine na energente
Že	 stari	 vladi	 smo	 ob	 načrtovanem	 zvišanju	 trošarin	 predlagali	
50-odstotno	 znižanje	 trošarin	 na	 energente.	 Vlada	 trošarin	 še	 ni	
zvišala.	V	okviru	Agende	46+	smo	naš	predlog	ponovili	novi	vladi	
in	hkrati	zahtevali	celostno	obravnavo	energetskih	dajatev	 in	pri-
spevkov.

Uredba o emisiji snovi v zrak iz nepremičnih virov 
onesnaževanja
Pri	 pripravi	 sprememb	 uredbe	 smo	 se	 zavzemali	 za	 uveljavitev	
samo	tistih	določb,	ki	bi	obstoječim	napravam	omogočile	obnovi-
tev	okoljevarstvenih	dovoljenj	oziroma	zaključek	postopkov,	ki	so	
bili	 pričeti	 na	 podlagi	 obstoječe	 uredbe	 brez	 dodatnih	 zaostritev	
glede	na	BAT.	Kot	izhaja	iz	besedila	uredbe,	ki	je	bilo	pripravljeno	
za	sprejem	na	Vladi,	to	stališče	za	območja,	kjer	je	treba	pripraviti	
načrte	za	zmanjšanje	onesnaženosti	zraka,	ni	bilo	upoštevano.	Od	
upravljavcev	naprav	na	 teh	območjih	se	pričakuje,	da	sodelujejo	
pri	zmanjšanju	onesnaženosti	v	njihovem	okolju	in	izvedejo	ukre-
pe,	ki	bodo	k	temu	pripomogli	 in	bodo	opredeljeni	v	 teh	načrtih.	
Uredba	dopušča	možnost	izbire	ukrepov	in	je	s	tega	vidika	bolj	fle-
ksibilna	kot	so	bili	predlogi	v	javni	razpravi.	Uredba	je	še	v	postop-
ku	sprejemanja	na	Vladi.

Uveljavljeno znižanje okoljske dajatve na fluorirane 
toplogredne pline
V	 okviru	 sprememb	 uredbe	 o	 okoljski	 dajatvi	 na	 ogljikov	 dioksid	
smo	 predlagali	 ukinitev	 dajatve	 na	 fluorirane	 toplogredne	 pline.	
Dajatev	ni	bila	ukinjena,	je	pa	bilo	uveljavljeno	znižanje	dajatve	na	
fluorirane	toplogredne	pline	za	5	krat.

Cene zemeljskega plina
Z	MGRT	smo	ob	prelomu	leta	odprli	vprašanje	znižanja	cene	zemelj-
skega	plina,	ki	je	ta	hip	najvišja	v	EU.	MzIP	po	zadnjih	informacijah	
obljublja	nižje	cene	do	konca	leta.	Hkrati	smo	prejšnji	teden	spod-
budili	MzIP	k	hitrejšemu	sprejemu	plinske	uredbe,	ki	bi	dodatno	
liberalizirala	trg.

Uredba o seznamih naročnikov, področni zakonodaji 
skupnosti, seznamih gradenj in storitev, obveznih 
informacijah v objavah, opisih tehničnih specifikacij in 
zahtevah, ki jih mora izpolnjevati oprema za elektronsko 
naročanje
Predlagali	 smo	 spremembo	 informativnega	 seznama	 in	 izločitev	
trgovcev	oz.	proizvajalcev	električne	energije	s	seznama.	Če	bi	tudi	
za	proizvajalce	in	trgovce	z	električno	energijo	veljalo,	da	so	javni	
naročniki,	bi	 to	za	slovenska	podjetja	pomenilo	konkurenčno	ne-
enakopraven	položaj	v	primerjavi	s	 tujimi	proizvajalci	 in	 trgovci	z	
električno	energijo.	O	tem	smo	seznanili	MF.	Pričakujemo	odgovor.

Zakon o avtorski in sorodnih pravicah
Predlagali	smo	skupni	račun	za	vse	kolektivne	organizacije,	predla-
gali	smo	večje	omejitve	delovanja	kolektivnih	organizacij	ter	reši-
tve	za	olajšano	sklepanje	sporazumov	med	kolektivnimi	organiza-
cijami	in	reprezentativnimi	združenji	uporabnikov.	

Zakon o varstvu potrošnikov
Predlagali	 smo	 uvedbo	 prostovoljne	 garancije	 in	 hkrati	 možnost	

uveljavljanja	stvarne	napake	s	strani	potrošnika	na	način,	ki	pro-
dajalcu	omogoča	izbiro	med	načini	odprave	napake	na	proizvodu	z	
izbiro	najustreznejšega	

Zakon o dohodnini in Navodilo za obračun dajatve od 
začasnega in občasnega dela
Zahtevali	smo,	da	se	začasno	in	občasno	delo	upokojencev	ne	šte-
je	v	dohodninsko	osnovo	upokojencev	ter	da	ne	sme	biti	podvrže-
no	plačilu	prispevka	za	posebne	primere	zavarovanja	na	podlagi	
ZPIZ-2.	

Socialni dialog

Zakon o pokojninskem in invalidskem zavarovanju
Na	 naš	 predlog	 je	 bila	 sprejeta	 redefinicija	 poškodbe	 pri	 delu,	
spremenjena	 ureditev	 sistema	 poklicnega	 upokojevanja,	 ki	 bo	 v	
prihodnje	 prinesel	 tudi	 sprejem	 nove	 Uredbe	 o	 določitvi	 meril	 in	
kriterijev	 za	 razvrstitev	 delovnih	 mest,	 ki	 bo	 osnova	 za	 čiščenje	
seznama	delovnih	mest.	Zahtevali	 smo	celovito	ureditev	sistema	
invalidskega	zavarovanja,	 izločitev	dividend	 iz	zavarovalne	osno-
ve	družbenikov	ter	uvedbo	socialne	kapice	v	povezavi	s	širjenjem	
osnov.	V	sprejetem	ZPIZ-2	je	vključena	oprostitev	dela	plačila	pri-
spevkov	za	delodajalce,	če	ti	zaposlujejo	starejše	od	60	let	in	tiste,	
ki	izpolnjujejo	pogoje	za	predčasno	upokojitev	po	29.	členu	zako-
na	ter	možnost	vračila	prispevkov,	če	zaposlijo	mladega	delavca	za	
nedoločen	čas	za	dobo	dveh	let.	Pripravljeni	so	izvedbeni	akti,	ki	
omogočajo	uveljavitev	teh	pravic	delodajalcev		s	prvim	julijem	leto-
šnjega	leta	in	so	objavljeni	tudi	na	naših	spletnih	straneh.

Vzdržno financiranje zdravstvene blagajne
Proaktivno	 smo	 sodelovali	 v	 pripravi	 uravnoteženega	 finančnega	
načrta	 Zavoda	 za	 zdravstveno	 zavarovanje	 RS	 in	 tako	 preprečili	
težnje	 po	višanju	 prispevka	za	zdravstveno	zavarovanje.	Vključe-
ni	smo	bili	 tudi	v	pripravo	 izhodišč	za	 reformo	zdravstvenega	za-
varovanja,	 kjer	 smo	 aktivno	 zastopali	 interese	 delodajalcev.	 Pri	
intervencijski	 zakonodaji,	 ki	 jo	 pripravlja	 ministrstvo	 za	 zdravje,	
smo	 preko	 medijev	 in	 tudi	 neposredno	 Ministrstvo	 opozarjali	 na	
neprimerne	predloge,	kot	je	širjenje	osnov	za	plačilo	prispevka	na	
prihodke	 iz	kapitala	 in	najemnine	 in	posredovali	 rešitve,	ki	omo-
gočajo		predvsem	zmanjševanje	odhodkov	v	okviru	zdravstvenega	
sistema	in	racionalnejšo	porabo	javnih	sredstev.

Aktivna politika zaposlovanja
Sodelovali	smo	pri	pripravi	Akcijskega	načrta	APZ	za	leto	2013	in	
zahtevali	aktivnejšo	in	neposrednejšo	vlogo	zavoda	pri	reševanju	
problematike	delodajalcev,	pri	deficitarnih	kadrih,	potrebah	po	se-
zonskih	delavcih,	itd.	(reorganizacija	zavoda).

Zakon o delovnih razmerjih
Zakon	je	na	predlog	delodajalcev	prinesel	večjo	notranjo	mobilnost	
in	nižje	stroške	dela.	Dosegli	smo	razbremenitev	in	poenostavitev	
postopkov	 zaposlovanja	 in	 odpovedi,	 krajše	 odpovedne	 roke	 ter	
nižje	 odpravnine.	 Koriščenje	 letnega	 dopust	 po	 dvanajstinah	 bo	
prineslo	nižje	stroške	dela,	kakor	tudi	odprava	odpravnine	ob	upo-
kojitvi	za	tiste	delavce,	ki	so	pri	delodajalci	zaposleni	manj	kot	pet	
let.	 Sprejeti	 zakon	 omogoča	 tudi	 ugodnejše	 rešitve	 v	 kolektivnih	
pogodbah	dejavnosti,	kot	npr.	ureditev	dodatka	za	delovno	dobo	
ter	nadomestila	za	prevoz	na	delo	in	z	dela.	V	zadnjem	mesecu	po-
skušamo	prepričati	Vlado,	da	je	potrebno	reformo	trga	dela	nada-
ljevati	 in	 sicer	 na	več	 področjih:	 nadaljnje	 nižanje	 stroškov	 dela,	
ustreznejše	usklajevanje	minimalne	plače,	ureditev	študentskega	
dela	ter	dela	na	črno,	dela	in	zaposlovanja	tujcev,	itd.

Zakon o urejanju trga dela
Dosegli	smo	uvedbo	začasnih	in	občasnih	del	upokojencev	ter	del-
no	oprostitev	plačila	prispevkov	za	zaposlovanje	za	nedoločen	čas,	
nižje	stroške	v	času	odpovednega	roka	ter	spremembe	pri	aktivni	

politiki	zaposlovanja.	Pripravljen	je	že	predlog	izvedbenega	akta,	
ki	predvideva	postopek	vključevanja	delavca	v	odpovednem	roku	v	
aktivno	iskanje	nove	zaposlitve	skupaj	z	ZRSZ.

	
Internacionalizacija 

•	 Izhodne delegacije:	V	maju	smo	pripravili	dve	izhodni	delegaciji,	
in	sicer	v	Zagreb	in	Rim,	kjer	se	je	odvijal	Forum	agentov.

•	  Vhodne delegacije:	Maja	je	GZS	obiskala	manjša	poslovna	dele-
gacija	iz	Irana	pod	vodstvom	predsednika	Iranske	gospodarske	
zbornice	ter	delegacija	iz	republike	Tatarstan,	v	juniju	večja	dele-
gacija	iz	Filipinov.

•	 	Poslovni zajtrki na GZS:	maja	smo	predstavili	južnoafriški	trg,	v	
začetku	junija	pa	poslovanje	s	Kanado.

•	 	Jutranja kava z gostom na GZS	je	bila	maja	na	temo	Hong	Konga.

•	 	Že	četrto	leto	smo	v	sodelovanju	z	Ekonomsko	fakulteto	organi-
zirali	Akademijo internacionalizacije,	ki	vključuje	tako	teoretične	
kot	praktične	poglede	na	proces	internacionalizacije.	V	treh	mo-
dulih	so	med	7.	in	23.	majem	na	predavanjih	sodelovali	ugledni	
predavatelji	iz	EF	v	Ljubljani,	predstavniki	GZS	in	uspešna	med-
narodno	uveljavljena	slovenska	podjetja.

•	 	V	začetku	maja	smo	na	GZS	pripravili	konferenco	in	individualna	
srečanja	v	okviru	2.	dneva	Afrike	v	Sloveniji,	konec	maja	pa	semi-
nar	Kako	poslovati	s	Kazahstanom.	Izvedli	smo	tudi	individualne	
pogovore	z	novimi	ekonomskimi	svetovalkami	v	Tirani,	Beogradu	
in	Kobenhavnu.	

Izbor največjih dogodkov                                                

•	 	16.4.:	Poslovna	konferenca	Mednarodno	povezovanje	lokalnega	
podjetništva

•	 	17.4.:	Posvet	z	okroglo	mizo	Reforma	trga	dela	–	kako	naprej?

•	 	Seminar	Reforma	trga	dela	–	priložnost	za	delodajalce	–	serija	
16	seminarjev	po	območnih	in	regionalnih	zbornicah

•	 	25.4:	Praktični	prikaz	recikliranja	in	uporabe	gradbenih	odpad-
kov	iz	rušitve	objektov

•	 	26.4.:	Seminar	Poslovanje	in	vodenje	prihodnosti

•	 	7.5.:	Začetek	Poslovne	akademije	internacionalizacije

•	 	9.5:	Okrogla	miza	Odpadek	ali	proizvod?	Razvrščanje,	poročanje	
in	spremne	listine

•	 	13.5:	posvet	z	okroglo	mizo	Kako	pametno	razdolžiti	podjetja?

•	 	14.5.:	Veliki	spomladanski	živilski	seminar	Zakonodaja	in	trendi

•	 	20.	in	21.5.:	Izzivi	gospodarskega	razvoja	2013

•	 	30.5.:	Konferenca	Delovnopravni	kompas:	V	treh	korakih	do	ure-
ditve	delovnih	razmerij	v	podjetju

•	 	5.6.:	13.	vrh	managerjev	kmetijskih	in	živilskih	podjetij;	Okoljski	
dan	gospodarstva:	Sklenimo	snovni	krog

•	 	11.6.:	Delavnica	Ravnanje	z	gradbenimi	odpadki;	Poslovna	kon-
ferenca:	 Dan	 javno-zasebnega	 partnerstva:	 prakse	 in	 poslovne	
priložnosti

Nagrade in priznanja                                                  

•	 	20.5.:	Podelitev	priznanj	za	najboljše	inovacije	v	preteklem	letu	v	
osrednjeslovenski	regiji

prejemki),	večja	pooblastila	pri	iskanju	in	pridobivanju	informacij	o	
premoženju	ter	večji	nadzor	nad	izvršitelji	v	tem	primeru.

O ohranitvi prezadolženih podjetij s perspektivnimi 
projekti.
Organizirali	smo	posvet	o	rešitvah	za	ohranitev	in	zagon	poslovanja	
zdravih	projektov	prezadolženih	podjetij,	ki	 imajo	velike	multipli-
kativne	 učinke	 na	 slovensko	 gospodarstvo.	 Aktivno	 spremljamo	
to	problematiko	in	izmenjujemo	koristne	informacije	s	pristojnimi	
ustanovami.	

Strategija razvoja Slovenije in Strategija pametne 
specializacije  
Kritično	smo	se	vključevali	v	pripravo	predloga	Strategije	 razvoja	
Slovenije,	 v	 katerem	 načrtovalci	 regionalno	 razvojno	 načrtovanje	
tretirajo	 kot	 vsebinsko	 osnovo	 za	 nacionalno	 strategijo,	 zapos	ta-
vljajo	 pa	 dejavnike	 konkurenčnosti	 in	 inovativnosti,	 ki	 so	 poleg	
trajnostne	naravnanosti	bodočega	razvoja	za	Slovenijo	in	njene	re-
gije	ključni	na	kratek	in	daljši	rok.	Vladi	smo	zato	predlagali,	da	po-
speši	pripravo	Strategije	pametne	specializacije,	ki	zahteva	široka	
in	intenzivna	posvetovanja	z	gospodarstvom	in	drugimi	deležniki.	
Najti	je	potrebno	odgovore	o	prioritetah	razvoja,	za	katere	imamo	
kritično	maso	znanja	in	kompetenc	v	gospodarstvu	in	znanosti,	v	
katere	bomo	bolj	usmerjeno	kot	doslej	prednostno	vlagali	zasebna	
in	javna	sredstva	in	oblikovali	primerne	sektorske	politike.	Dogovor	
o	tem,	da	GZS	prevzame	aktivnosti	za	organizacijo	posvetovanj	z	
deležniki	in	priprave	usklajenih	predlogov	za	področja	in	programe	
pametne	specializacije	 je	bil	z	MGRT	podpisan	9.	maja	2013.	Do	
9.	julija	bo	izdelan	predlog	Strategije	pametne	specializacije,	pred	
tem	pa	se	organizirajo	številne	delavnice	s	predstavniki	gospodar-
stva,	znanost	in	razvojne	sfere,	na	katerih	zbiramo	temeljne	infor-
macije	za	vsebino	strategije.			

Boljši vizumski režim za tuje poslovneže 
Na	GZS	ugotavljamo,	da	se	tuji	poslovni	partnerji	slovenskih	družb,	
raziskovalci	 in	akademiki	še	vedno	soočajo	s	številnimi	težavami	
pri	 pridobivanju	 vizumov.	 Predvsem	 so	 postopki	 za	 pridobivanje	
vizumov	predolgi.	Na	veleposlaništvih	 tujih	držav,	s	katerimi	 ima	
Slovenija	sklenjene	pogodbe	za	izdajo	slovenskih	vizumov,	pa	se	
zdi,	da	neredko	dajejo	prednost	interesom	svojih	podjetij.	V	maju	
smo	vnovič	opozorili,	da	je	skrajni	čas	za	reševanje	tovrstnih	pro-
blemov	na	podlagi	naših	ugotovitev.	Prihodnji	teden	bomo	o	tem	
neposredno	seznanili	ministra	za	zunanje	zadeve.

Širitev Nature 2000
GZS	 je	 izrazila	 ostro	 nasprotovanje	 predlogu	 Uredbe	 o	 širitvi	 Na-
ture	 2000.	 Zahtevali	 smo	 revizijo	 širitve	 Nature	 2000	 s	 strani	 vi-
soko	kompetentne	znanstvene	ustanove,	ki	bi	bila	 tudi	mediator	
med	 pomembnimi	 deležniki	 in	 bi	 učinke	varovanih	 območij	 oce-
nila	 uravnoteženo,	 upoštevajoč	 ekološke,	 gospodarske	 in	 druge	
trajnostne	dejavnike.	Nasprotovali	smo	širitvi	Nature	na	»potenci-
alna	posebna	ohranitvena	območja«,	še	posebej	na	urbaniziranih	
območjih.	Ne	glede	na	opozorila	so	bili	naši	predlogi	upoštevani	
le	v	manjši	meri.	Zato	še	vedno	zahtevamo	revizijo	širitve	Nature	
2000	s	strani	neodvisne	strokovne	ustanove,	hkrati	pa	vključitev	
gospodarstva	 v	 operativni	 program,	 ki	 bo	 določal,	 kako	 umestiti	
pomembne	infrastrukturne	objekte	v	območja	Nature	2000.

Prispevki za obnovljive vire po nemškem zgledu
GZS	 je	 predlagala	 modifikacijo	 uredbe	 o	 prispevku	 za	 OVE,	 ki	 je	
zaradi	 nenadzorovane	 rasti	 drage	 fotovoltaike	 močno	 prizadel	
energetsko	intenzivna	podjetja.	Rešitev	smo	predlagali	po	zgledu	
nemškega	modela	za	podporo	obnovljivim	virom	energije.	Predla-
gali	smo,	da	se	tudi	novela	Energetskega	zakona,	ki	 je	v	pripravi,	
zgleduje	 po	 nemškem	 modelu.	 Ministrstvo	 za	 infrastrukturo	 in	
prostor	 (MzIP)	 je	prejšnji	 teden	obljubilo	odgovor	na	naš	predlog	
v	kratkem.


